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ОБЩАЯ ХАРАКТЕРИСТИКА РАБОТЫ 
 
Магистерская диссертация: 73 с., 25 рис., 9 табл., 74 источника. 
 
БАНКОВСКИЕ РЕСУРСЫ. ПАССИВНЫЕ ОПЕРАЦИИ, ДЕПОЗИТЫ, 

РОЗНИЧНЫЕ ДЕПОЗИТЫ, ДЕПОЗИТНАЯ БАЗА, ПОКАЗАТЕЛИ 
СТАБИЛЬНОСТИ И ЭФФЕКТИВНОСТИ ИСПОЛЬЗОВАНИЯ ДЕПОЗИТНОЙ 
БАЗЫ 

Целью исследований магистерской диссертации является определение 
путей развития депозитных операций в розничном бизнесе белорусских банков 
и определение направления повышения их эффективности. 

Актуальность магистерской работы обусловлена важностью формирова-
ния ресурсной базы (в которой депозиты являются основным элементом) как 
источника проведения активных операций банка.  

Объектом исследования является деятельность белорусских банков по 
привлечению средств розничных клиентов в депозиты. 

Предмет исследования – розничные депозитные операции банка.  
В работе исследовано развитие депозитных продуктов розничного бизне-

са в банковской системе Республики Беларусь. предложены меры по оптимиза-
ции ресурсной базы банков. 

Областью возможного практического применения исследований работы 
является банковская система Республики Беларусь. 

Автор работы подтверждает, что приведенный в ней расчетно-
аналитический материал правильно и объективно отражает состояние исследу-
емого процесса, а все заимствованные из литературных и других источников 
теоретические, методологические и методические положения и концепции со-
провождаются ссылками на их авторов. 

 
                                                      __________________ 
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GENERAL DESCRIPTION OF WORK 
 
Master's work: 73 p., 25 figures, 9 tables, 74 sources.  
 
BANKING RESOURCES. PASSIVE OPERATIONS, DEPOSITS, RETAIL 

DEPOSITS, DEPOSIT BASE, INDICATORS OF STABILITY AND EFFICIENCY 
OF USE OF THE DEPOSIT BASE 

 
The subject of the study is the bank's retail deposit operations. 
The object of the study is the activity of Belarusian banks in attracting funds 

from retail clients in deposits. 
Purpose of the work: to study the development of deposit operations in Bela-

rusian banks and determine the ways to improve their efficiency. 
Research methods: method of comparison, analysis, synthesis, observation and 

generalization of data. 
Research and development: during 2020-2021 in Belarusian banks, there is a 

significant decrease in the volume of funds of retail clients. This is due to the deterio-
ration of macroeconomic factors. At the same time, banks have largely replaced the 
volume of withdrawals of retail funds with corporate ones. 

Techno-economic, social and (or) environmental significance: proposed 
measures to optimize the resource base of banks. 

 
The author of the work confirms that the calculation and analytical material 

given in it correctly and objectively reflects the state of the process under study, and 
all theoretical, methodological and methodological provisions and concepts borrowed 
from literary and other sources are accompanied by references to their authors.  
 


